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Indocyaningrün-Angiographie bei okkulten Neovaskularisationen der altersbedingten Makula-Degeneration

        

          
Untersuchung der Aussagekraft der ICG bei der Lokalisation okkulter Neovaskularisation (ONV) bei altersbedingten Makula-Degenerationen (ARMD), und Photokoagulation aufgrund des ICG-Resultats.


        

          
Methode 62 Patienten mit ONV wurden mit der Fluorescein- und ICG-Angiographie (IMAGEnet) untersucht.


        

          
Resultate Aufgrund der klinischen Untersuchung und der Fluorescein-Angiographie zeigten 43 (69%) Augen eine okkulte Neovaskularisation (ONV), 11 (18%) eine vaskularisierte (vasc-PED) und 8 (13%) eine seröse Pigmentblattabhebung (PED). Die ICG bestätigte die Präsenz einer Aderhaut-Vaskularisation bei 37 Fällen (86%) mit ONV. bei 8 (72%) Fällen mit vasc-PED aber bei keiner serösen Abhebung. Die Umwandlung einer okkulten in eine klassische Membran war bei 19 (44%) Fällen mit ONV und bei 6 (54%) Fällen mit einer vasc-PED möglich. So konnten 9 (36%) dieser Augen koaguliert werden.


        

          
Schlußfolgerung Die ICG-Angiographie spielt eine wichtige Rolle bei der Untersuchung, Klassifikation und Therapie okkulter Membranen bei ARMD.


      
        
Summary

        

          
Purpose To determine the role of Indocyanin Green (ICG) angiography in localizing occult new vessels associated with age-related macular degeneration (ARMD) and assess the possibilities of ICG guided laser photocoagulations.


        

          
Patients and methods Fluorescein and ICG angiographies (IMAGEnet system) of 62 patients with occult new vessels (ONV), serous (SPED) or vascular (VPED) pigment epithelium detachment have been studied.


        

          
Results Based on fondoscopic examination and fluorescein angiography, 43 eyes (69%) disclosed ONV, 8 (13%) SPED and 11 (18%) VPED. Choroidal neovascularisation was confirmed by ICG angiography in 37 ONV cases (86%), in 8 (72%) VPED cases, but in no SPED. Conversion of ONV in classical neovascular membranes was possible in 19 ONV cases (44%) and in 6 (54%) VPED cases, making a laser photocoagulation possible in 9 eyes (36%).


        

          
Conclusion ICG angiography plays an important role in the evaluation, classification and laser treatment of patients with ONV secondary to ARMD.


      

Schlüsselwörter

Indocyaningrün - okkulte Neovaskularisation




Key words

Indocyanin green - occult new vessels
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